
PROTOKÓŁ XXXVI/24 

Sesja Rady Gminy  

z dnia 28 lutego 2024 r. 

Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej  

w Urzędzie Gminy Turośl 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 10:00, a zakończono 11:05. 

Obradom przewodniczył Pan Sławomir Milewski – Przewodniczący Rady. 

Protokołowała Pani Monika Pupek – podinspektor Urzędu Gminy 

 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU 

lp nazwisko imie status podpis 

1 Bugnacki Andrzej obecny   

2 Cichy Jarosław obecny   

3 Grajko Urszula obecna   

4 Gwiazda Roman obecny   

5 Kozłowski Krzysztof obecny   

6 Lemański Dariusz obecny   

7 Małż Iwona obecna   

8 Milewski Sławomir obecny   

9 Pupek Paweł obecny   

10 Rydel Adam obecny   

11 Saciłowski Zbigniew nieobecny   

12 Siwik Stanisław obecny   

13 Sutkowski Wojciech obecny   



14 Trzcinka Kazimierz obecny   

15 Zajk Mariola obecna   

 

obecni 14 

wszyscy 15 

procent 93,33 % 

Kworum zostało osiągnięte 

 

Na sesji obecni byli również: 

1. Sołtysi /20 osób/ - wg załączonej listy obecności 

2. Zaproszenie goście /1 osoba/ - wg załączonej listy obecności 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Piotr Niedbała – Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Potaś – Skarbnik Gminy 

PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie XXXVI sesji Rady Gminy Turośl. 

Przewodniczący Rady Pan Sławomir Milewski otworzył XXXVI sesję Rady Gminy. 

Przywitał przybyłych na sesję radnych i pozostałe osoby uczestniczące w obradach 

sesji. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w obradach 

sesji bierze udział 14 radnych, a więc obrady są prawomocne.   

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXXVI sesji Rady Gminy Turośl. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXXV sesji Rady Gminy. 

4. Przedstawienie przez Wójta informacji z bieżącej działalności między sesjami. 

5. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

6. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Turośl za 2023 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 



opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach pożarniczych 

organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i 

restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (dot. parafii w 

Turośli). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i 

restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (dot. parafii w 

Lemanie). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Turośl na lata 2024-2027. 

13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XXXVI sesji Rady Gminy Turośl. 

3. Przyjęcie protokołu XXXV sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XXXV sesji odbytej w dniu 25 stycznia 

2024 roku sporządzony został zgodnie z jej przebiegiem. Przewodniczący wnioskował  

o przyjęcie protokołu bez odczytania, ponieważ wyłożony był do wglądu radnym oraz 

zamieszczony na stronie BIP Urzędu Gminy Turośl. Radni przychylili się do wniosku 

Przewodniczącego, przyjmując protokół z poprzedniej sesji bez odczytania. 14 radnych 

obecnych na sesji głosowało następująco: 

głosowanie Przyjęcie protokołu XXXV sesji Rady Gminy. 

jednostka Rada Gminy Turośl 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 



Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bugnacki Andrzej ZA 

2 Cichy Jarosław ZA 

3 Grajko Urszula ZA 

4 Gwiazda Roman ZA 

5 Kozłowski Krzysztof ZA 

6 Lemański Dariusz ZA 

7 Małż Iwona ZA 

8 Milewski Sławomir ZA 

9 Pupek Paweł ZA 

10 Rydel Adam ZA 

11 Saciłowski Zbigniew nieobecny 

12 Siwik Stanisław ZA 

13 Sutkowski Wojciech ZA 

14 Trzcinka Kazimierz ZA 

15 Zajk Mariola ZA 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 

jednogłośnie.  

4. Przedstawienie przez Wójta informacji z bieżącej działalności między 

sesjami. 

Wójt Gminy przedstawił informację z bieżącej działalności między sesjami, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

5. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

Pan Wojciech Sutkowski – radny wsi Turośl – poinformował o otrzymanej pomocy od 

Pana Wójta dla spółki wodnej „Konieczynka” w postaci wykonania przepustów na 

rowach. Radny podziękował za pomoc i liczy na dalszą owocną współpracę.  

Pan Stanisław Siwik – radny wsi Wanacja – zapytała jakie są wymagane parametry na 

dostarczane kruszywo i kto odpowiada za nie w gminie.  



Pan Lucjan Duda – sołtys wsi Dudy Nadrzeczne – przypomniał się o drodze w Dudach 

Nadrzecznych oraz poprosił o dowiezienie kruszywa na cele poprawy jakości 

nawierzchni dróg w Dudach Nadrzecznych. 

Pan Adam Cieloszczyk– sołtys wsi Łacha – podziękował w imieniu swoim i 

mieszkańców wsi Łacha za wykonanie chodnika i ogrodzenia koło szkoły. Sołtys 

poprosił o równiarkę na drogi w Łasze oraz o wycięcie krzaków w Czakach.  

Pani Mariola Zajk – radna wsi Zimna – poprosiła o wyżwirowanie drogi do P. Kuliś w 

Zimnej.  

Pan Adam Rydel – radny wsi Charubin – zapytał obecnego na sesji pana Wicestarostę 

kolneńskiego o drogę na Charubin, czy coś się w tej kwestii dzieje czy wszystko jest w 

zawieszeniu oraz o obiecaną pomoc przy wycince krzaków.  

Wicestarosta kolneński – odpowiedział, że prace dotyczące drogi na Charubin będą 

wykonywane już w przyszłej kadencji natomiast krzaki będą wycięte.    

Pani Urszula Prusinowska – sołtys wsi Samule – poprosiła o równiarkę i o żwir na dwie 

drogi do Samul.  

Pani Urszula Grajko – radna wsi Cieciory – podziękowała za wykonanie ogrodzenia 

placu zabaw w Cieciorach oraz poprosiła o żwir. 

Pan Elżbieta Popielarczyk – sołtys wsi Trzcińskie – poprosiła o poprawienie drogi 

żwirowej w Trzcińskich. 

Pan Krzysztof Jędrzejczyk – sołtys wsi Ksebki – zapytał o ilości żwiru na 

miejscowości, bo według niego ostatnio było „ubogo”.   

6. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

w szkołach prowadzonych przez Gminę Turośl za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają jakieś pytania w tym temacie do 

obecnego na sesji pana Andrzeja Paliwody – Kierownika ZOS.  

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w 

formie usług sąsiedzkich i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Pani Agnieszka Dorocka – Kierownik OPS – poinformowała, że nowelizacja ustawy o 

pomocy społecznej, która weszła w życie z dniem 1 listopada 2023 r. wprowadza m.in. 

nowe rozwiązanie dotyczące świadczeń z pomocy społecznej, przyznaje gminom 



możliwość organizowania usług opiekuńczych w formie usług sąsiedzkich. Ten nowy 

typ usług obejmuje pomoc w zaspokajaniu podstawowych potrzeb życiowych, 

podstawową opiekę higieniczno-pielęgnacyjną, przez którą należy rozumieć formy 

wsparcia niewymagające specjalistycznej wiedzy i kompetencji oraz w miarę potrzeb i 

możliwości, zapewnienie kontaktów z otoczeniem. Ustawa określa również wymagania, 

które powinny być spełnione przez osoby wykonujące usługi sąsiedzkie. Zgodnie z art. 

50 ust. 6 i 6a ustawy o pomocy społecznej rada gminy określa, w drodze uchwały 

szczegółowe warunki przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania, a także szczegółowe warunki 

przyznawania usług sąsiedzkich, wymiar i zakres usług sąsiedzkich oraz sposób 

rozliczania wykonywania takich usług. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś pytania do projektu. 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 

Zarządził głosowanie. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi 
opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 
trybu ich pobierania. 

jednostka Rada Gminy Turośl 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 0 0 % nieoddanych 1 6.67 % 



SIĘ głosów 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bugnacki Andrzej ZA 

2 Cichy Jarosław ZA 

3 Grajko Urszula ZA 

4 Gwiazda Roman ZA 

5 Kozłowski Krzysztof ZA 

6 Lemański Dariusz ZA 

7 Małż Iwona ZA 

8 Milewski Sławomir ZA 

9 Pupek Paweł ZA 

10 Rydel Adam ZA 

11 Saciłowski Zbigniew nieobecny 

12 Siwik Stanisław ZA 

13 Sutkowski Wojciech ZA 

14 Trzcinka Kazimierz ZA 

15 Zajk Mariola ZA 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została pojęta jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXXVI/251/24 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych za 

udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 

ćwiczeniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż 

Pożarną lub gminę. 

Skarbnik Gminy – poinformował, że uchwała w treści niczym nie różni się od 

uchylanej, jednak musi być natomiast podjęta, ponieważ ekwiwalent pieniężny dla 



strażaków ratowników ustalany jest na dwa lata. Poprzednia uchwała była z 2022 roku, 

więc w tym roku należy podjąć kolejną.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do projektu. 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 

Zarządził głosowanie. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży 
pożarnych za udział w działaniach ratowniczych, akcjach 
ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach pożarniczych 
organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. 

jednostka Rada Gminy Turośl 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bugnacki Andrzej ZA 

2 Cichy Jarosław ZA 

3 Grajko Urszula ZA 

4 Gwiazda Roman ZA 

5 Kozłowski Krzysztof ZA 



6 Lemański Dariusz ZA 

7 Małż Iwona ZA 

8 Milewski Sławomir ZA 

9 Pupek Paweł ZA 

10 Rydel Adam ZA 

11 Saciłowski Zbigniew nieobecny 

12 Siwik Stanisław ZA 

13 Sutkowski Wojciech ZA 

14 Trzcinka Kazimierz ZA 

15 Zajk Mariola ZA 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została pojęta jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXXVI/252/24 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. 

Skarbnik Gminy – poinformował, że jak już wspominała gmina Turośl otrzymała 

dofinansowanie na zabytki z „Polskiego Ładu”. Dofinansowanie otrzymano w 98% 

wnioskowanej kwoty a 2% kwoty to środki własne gminy. Skarbnik w skrócie 

przedstawił procedurę w sprawie zasad udzielania dotacji. Zgodnie z tą procedurą 

parafia w Turośli i w Lemanie złożyły wnioski o udzielenie dotacji. Parafia w Turośli 

złożyła wniosek na konserwację 4 obrazów a Parafia w Lemanie na remont dzwonnicy. 

Po podjęciu tej uchwały zostaną wdrożone kolejne procedury wyłonienia wykonawców, 

który będzie obowiązkiem po stronie parafii. W obu przypadkach dofinansowań środki 

w całości pochodzić będą z programu „Polski Ład” i budżetu gminy.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do projektu. 

Pan Kazimierz Trzcinka – radny wsi Turośl – zapytała czy w Lemanie dzwonnica 

będzie remontowana czy nowa.  

Skarbnik – odpowiedział, że w przypadku dofinansowania nie ma mowy o budowie 

nowej. Dofinansowanie jest na roboty restauratorskie, odtworzeniowe i pod ścisłą 

kontrolą konserwatora zabytków.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jeszcze jakieś pytania do projektu. 



 

Radni nie podjęli już dyskusji w tym temacie, nie wnieśli już żadnych uwag ani 

zapytań. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 

Zarządził głosowanie. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków. 

jednostka Rada Gminy Turośl 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bugnacki Andrzej ZA 

2 Cichy Jarosław ZA 

3 Grajko Urszula ZA 

4 Gwiazda Roman ZA 

5 Kozłowski Krzysztof ZA 

6 Lemański Dariusz ZA 

7 Małż Iwona ZA 



8 Milewski Sławomir ZA 

9 Pupek Paweł ZA 

10 Rydel Adam ZA 

11 Saciłowski Zbigniew nieobecny 

12 Siwik Stanisław ZA 

13 Sutkowski Wojciech ZA 

14 Trzcinka Kazimierz ZA 

15 Zajk Mariola ZA 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została pojęta jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXXVI/253/24 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają jakieś pytania do projektu. 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 

Zarządził głosowanie. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków. 

jednostka Rada Gminy Turośl 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 



ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bugnacki Andrzej ZA 

2 Cichy Jarosław ZA 

3 Grajko Urszula ZA 

4 Gwiazda Roman ZA 

5 Kozłowski Krzysztof ZA 

6 Lemański Dariusz ZA 

7 Małż Iwona ZA 

8 Milewski Sławomir ZA 

9 Pupek Paweł ZA 

10 Rydel Adam ZA 

11 Saciłowski Zbigniew nieobecny 

12 Siwik Stanisław ZA 

13 Sutkowski Wojciech ZA 

14 Trzcinka Kazimierz ZA 

15 Zajk Mariola ZA 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została pojęta jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXXVI/254/24 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

Skarbnik Gminy – poinformował, że zwiększa się plan dochodów o kwotę 

1.520.268,00  zł. i zmniejsza o kwotę 350.457,00 zł. Zwiększenie planu dochodów 

zwiększonej subwencji oświatowej na pokrycie wzrostu wynagrodzeń dla nauczycieli - 

1.135.341,00 zł., przyznanej subwencji rozwojowej - 227.075,00 zł., przyznanej dotacji 



przez Krajowe Biuro Wyborcze. Pozostałe zwiększenia są spowodowane zmianą 

klasyfikacji budżetowej i wynikiem analizy  zrealizowanych dochodów. Zwiększa się 

plan wydatków o kwotę 1.182.780,00 zł. i zmniejsza się plan wydatków  o kwotę 

13.059,00 zł. Zwiększenie planu wydatków dotyczy głównie zadań oświatowych - 

1.142.341,00 zł.  (zabezpieczenie planu na podwyżki wynagrodzeń dla nauczycieli) oraz 

kosztów przeprowadzenia wyborów samorządowych - 28.380,00 zł. Skarbnik dodał, że 

pozostałe zwiększenia w kwocie 12.059,00 zł. i zmniejszenia w kwocie 13.059,00 zł. są 

wynikiem analizy zrealizowanych i planowanych do realizacji zadań bieżących. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają jakieś pytania do projektu. 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 

Zarządził głosowanie. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 
rok. 

jednostka Rada Gminy Turośl 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bugnacki Andrzej ZA 

2 Cichy Jarosław ZA 

3 Grajko Urszula ZA 



4 Gwiazda Roman ZA 

5 Kozłowski Krzysztof ZA 

6 Lemański Dariusz ZA 

7 Małż Iwona ZA 

8 Milewski Sławomir ZA 

9 Pupek Paweł ZA 

10 Rydel Adam ZA 

11 Saciłowski Zbigniew nieobecny 

12 Siwik Stanisław ZA 

13 Sutkowski Wojciech ZA 

14 Trzcinka Kazimierz ZA 

15 Zajk Mariola ZA 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została pojęta jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXXVI/255/24 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Turośl na lata 2024-2027. 

Skarbnik Gminy – poinformował, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Turośl na lata 2024-2027 spowodowana jest potrzebą jej dostosowania do 

zrealizowanych dochodów i wydatków roku 2023 wynikających ze sporządzonych 

sprawozdań za IV kwartał 2024 roku oraz wartości planowanych dochodów i  

wydatków roku 2024. W stosunku do poprzedniej uchwały przychody i rozchody się nie 

zmieniły. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają jakieś pytania do projektu. 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 

Zarządził głosowanie. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Turośl na lata 2024-2027. 

jednostka Rada Gminy Turośl 



wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 lutego 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bugnacki Andrzej ZA 

2 Cichy Jarosław ZA 

3 Grajko Urszula ZA 

4 Gwiazda Roman ZA 

5 Kozłowski Krzysztof ZA 

6 Lemański Dariusz ZA 

7 Małż Iwona ZA 

8 Milewski Sławomir ZA 

9 Pupek Paweł ZA 

10 Rydel Adam ZA 

11 Saciłowski Zbigniew nieobecny 

12 Siwik Stanisław ZA 

13 Sutkowski Wojciech ZA 

14 Trzcinka Kazimierz ZA 



15 Zajk Mariola ZA 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została pojęta jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXXVI/256/24 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

Wójt Gminy odpowiedział: 

- w sprawie współpracy w spółką wodną – są ustalenia, że na początek gmina wykona 4 

przepusty. Materiał już został zakupiony i jak tylko warunki pozwolą pracownicy 

rozpoczną prace, 

- w sprawie jakości kruszywa – już na etapie przetargu określone są normy i parametry 

kruszywa. Dostarczane kruszywo spełnia wszystkie te normy, więc nie mamy na jakość 

wpływu, 

- w sprawie dróg na gminie – jeśli tylko warunki pozwolą i przestanie padać równiarka 

pojedzie na drogi a żwir będzie dostarczany, 

- w sprawie ilości żwiru – w przetargu mieliśmy 400 m
3
 żwiru i 200 m

3
 piaski. Wójt 

dodał, że zawsze staramy się, aby ilość dostarczanego żwiru była dostosowana do 

wielkości wsi i ilości mieszkańców.  

Przewodniczący Rady w uzupełnieniu wypowiedzi Wójta dodał, że póki co mamy 

jeszcze zimę, więc drogi są jakie są i trzeba uzbroić się w cierpliwość.  

Głos zabrał Karol Pieloszczyk – wicestarosta kolneński, który w skrócie przypomniał 

jakie inwestycje Powiat wykonał w trakcie tej kadencji. W wszystkich inwestycji 

powiat wykonała na kwotę 140 mln zł tj.: 

1) w obszarze służby zdrowia: 

- w Szpitalu Ogólny w Kolnie wykonano remont oddziałów chirurgii, wewnętrznego 

wraz z zakupem wyposażenia, wyremontowano izbę przyjęć, wybudowano podjazd dla 

karetek pogotowia, szatnie dla personelu medycznego, rozbudowano i wyremontowano 

oddział psychiatryczny wraz z utworzeniem centrum zdrowia psychicznego, dokonano 

zakupu nowego sprzętu medycznego w tym nowego tomografu komputerowego, 

aparatu rentgenowskiego, endoskopu, retroskopu, sprzętu do rehabilitacji, 

pomieszczenia po aptece zaadoptowano pod oddział rehabilitacyjny, wybudowano 

lądowisko dla śmigłowców 

- wykonano modernizację przychodni przy ul. Milewskiego, w której zamontowano 

również windę, wybudowane nowe klatki schodowe.  

  



2) w obszarze dróg powiatowych –  

- wyremontowano 60 km dróg powiatowych z 330 km wszystkich dróg, 

- na terenie gm. Turośl wyremontowano ok 12 km dróg tj.: w Wanacji – 1,5 km, w 

Łasze – 1 km, w Cieloszcze – ponad 2,5 km, droga Kozioł – Łacha – 4,8 km, w 

Lemanie Pudełko – 2,5 km.  

W tym momencie skierował słowa wdzięczności w stronę Pana Wicemarszałka Marka 

Olbrysia oraz radnego województwa Wojciecha Sekścińskiego.  

- podpisana została umowa na remont drogi Łacha – Rybnica, razem z remontem mostu 

na rzece Rybnica o długości ok 2 km, 

- powstaje dokumentacja na drogę Krusza – Charubin na odcinek 6,5 km, jednak trzeba 

poczekać na ogłoszenie programów na dofinansowanie, 

 

3) w obszarze oświaty –  

- w Zespole Szkół Technicznych wyremontowano pomieszczenia warsztatowe wraz z 

zakupem nowego specjalistycznego sprzętu i zakupem pomocy dydaktycznych, 

- rozpoczęto prace przy budowie Hali Sportowej przy Zespole Szkół Technicznych, 

- budynek  Liceum Ogólnokształcący w Kolnie wyposażono w windę, wyremontowano 

łazienki, oraz planowany jest remont głównego holu. 

Na zakończenie Wicestarosta dodał, że jak rozpoczynała się kadencja w 2018 roku 

powiat posiadał 3,5 mln długu a na chwilę obecną jest 8 mln nadwyżki, co świadczy, że 

jest on dobrze zarządzany. Zachęcił wszystkich obecnych na sesji do głosowania na 

jego osobę do rady powiatu.  

Pan Krzysztof Jędrzejczyk – sołtys wsi Ksebki – zapytała pana wicestarostę, co z 

obiecaną już 3 lata temu drogą w Ksebkach i gdzie jest obiecany projekt. 

Wicestarosta odpowiedział, że jak tylko będzie miał przyjemność zasiadać w radzie 

powiatu, to projekt drogi w Ksebkach zostanie zrobiony i postara się aby zrealizować 

zadanie. 

Pan Sławomir Milewski – radny wsi Ptaki, Charubiny, Dudy Nadrzeczne – zapytał,  

dlaczego nie można odnowić pasów - przejścia dla pieszych od parkingu do szkoły, od 

strony parku. Zauważył, że ich brak to duże utrudnienie, szczególnie gdy są częste 

kontrole Policji.  

Wicestarosta odpowiedział, że musi sprawdzić jakie są tam warunki techniczne i 

dlaczego pasy nie zostały odnowione.   

 

 



14. Zamknięcie obrad XXXVI sesji Rady Gminy Turośl. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował rannym i osobom 

uczestniczącym za udział w XXXVI sesji. Poinformował również, że protokół z sesji 

będzie wyłożony do wglądu w pokoju Nr 8 Urzędu Gminy do momentu otwarcia 

następnej sesji.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Wydrukowano z systemu do obsługi posiedzeń stacjonarnych i zdalnych posiedzenia.pl 


